

**Universität Freiburg  
(Albrecht Ludwigs-Universität)  
Englisches Seminar – Institut für  
Nordamerikanistudien**

<http://www.anglistik.uni-freiburg.de/index.php>



ALBERT-LUDWIGS-  
UNIVERSITÄT FREIBURG

Prof. Dr. Manfred Pütz  
Geschäftsführender Leiter  
Universität Freiburg  
Rempartstr. 15  
79085 Freiburg  
Tel.: 07 61 / 203 33 48  
Fax: 07 61 / 203 33 51  
E-Mail: [amst@anglistik.uni-freiburg.de](mailto:amst@anglistik.uni-freiburg.de)

Das Englische Seminar der Universität Freiburg besteht aus dem „Englischen Seminar I: Institut für Englische Sprache und Literatur“ und dem „Englischen Seminar II: Institut für Nordamerikanistudien“. Amerikanistik ist in Freiburg kein eigenes Studienfach. Die Literaturwissenschaft beschäftigt sich vor dem Hintergrund literaturtheoretischer und komparatistischer Fragestellungen mit der Geschichte der englischen und amerikanischen Literatur, bezieht aber auch Werke aus anderen englischsprachigen Literaturen ein. Ein wichtiger Teil der Lehre, der auch die Forschungstätigkeit beeinflusst, ist die sprachpraktische Ausbildung.

The faculty of English at Freiburg University consists of the English Seminar I: Institute for the English language and literature and the English Seminar II: Institute for North-American Studies. American Studies has no separate department in Freiburg. The literary sciences are concerned, while regarding the background of literary-theoretical and literary-comparative questions, with the history of English and American literature, also taking the works of other anglo-phone literature into account. An important part of the teaching, which also influences the research activities, is the education of language practice.